
 

 

Riigikogu keskkonnakomisjoni 

istungi protokoll nr 188  

 

Tallinn, Toompea  

                                Esmaspäev, 18. veebruar 2019 

Algus 11.05 lõpp 11.25  

Juhataja: Rainer Vakra 

Protokollija: Andra Ainsaar  

Võtsid osa: Meelis Mälberg, Urve Palo, Elle Kaur (nõunik-sekretariaadijuhataja), Vivi Older 

(nõunik)  

Puudusid: Valeri Korb, Andres Metsoja, Eevi Paasmäe, Kalle Palling, Terje Trei 

Kutsutud: Maaeluministeeriumi kalamajandusosakonna juhataja Ain Soome, 

Keskkonnaministeeriumi kalavarude osakonna juhataja Herki Tuus ja nõunik Liivika Näks (2. 

päevakorrapunkti juures) 

Päevakord: 

1. Nädala (18.02.-24.02.2019) töökava kinnitamine 

2. Kalapüügiseaduse muutmise seaduse eelnõu (785 SE) 

3. Kollektiivne pöördumine tselluloositehase eriplaneeringu lõpetamiseks, vastuskirja 

heakskiitmine 

4. Märgukiri 17 000 häält karusloomafarmide keelustamiseks, vastuskirja heakskiitmine 

 

 

1. Nädala (18.02.-24.02.2019) töökava kinnitamine 

 

Esmaspäev, 18.02.2019 kell 11.00 

1. Nädala (18.02.-24.02.2019) töökava kinnitamine 

2. Kalapüügiseaduse muutmise seaduse eelnõu (785 SE) 

3. Kollektiivne pöördumine tselluloositehase eriplaneeringu lõpetamiseks, vastuskirja 

heakskiitmine 

4. Märgukiri 17 000 häält karusloomafarmide keelustamiseks, vastuskirja heakskiitmine 

 

Otsustati: 
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1.1 Kinnitada nädala (18.02.-24.02.2019) töökava. (konsensus- Meelis Mälberg, Urve Palo, 

Rainer Vakra) 

 

 

2. Kalapüügiseaduse muutmise seaduse eelnõu (785 SE) 

 

Rainer Vakra märkis, et tegemist on 2019. aasta 19. detsembril Riigikogu liimete Toomas 

Pauri, Toomas Väinaste, Peeter Ernitsa, Henn Põlluaasa, Uno Kaskpeiti, Artur Talviku, Mihhail 

Stalnuhhini, Eevi Paasmäe ja Helmut Hallemaa algatatud eelnõuga. Vabariigi Valitsus on 

otsustanud eelnõu mitte toetada. Keskkonnaministeeriumi hinnangul ei ole nii põhimõttelisi 

muudatusi õige teha ilma põhjaliku analüüsita. Maaeluministeerium on samal seisukohal ja teeb 

ettepaneku alustada kahe ministeeriumi eestvedamisel Peipsi kalapüügi probleemide 

analüüsimist tehnilise töörühma tasemel, kus on esindatud ka kõik huvitatud osapooled.  

 

Rainer Vakra tundis huvi, et kas Peipsi kalapüügi probleemidele on võimalik konsensuslik 

lahendus leida. Ain Soome selgitas, et 30. jaanuari kohtumisel Peipsi ääres leidsid kõik 

osapooled, et sealses püügikorralduses on kindlasti arenguruumi: suurtes mahtudes püük viib 

hinna alla ja kvoodi täitumisel püük peatatakse. Seejuures tuleb lahenduste leidmisel vältida 

võimalusi salapüügi tekkeks. Üks võimalus oleks vaadata üle püügivahendite piirarv ja teatud 

vahendite mittelubamine. Rainer Vakra küsis, et kas kalamehed olid selle mõttega nõus. Ain 

Soome vastas, et kõik olid nõus, et midagi tuleb muuta ja lahendusi koostöös otsida.  

 

Herki Tuus tõi välja, et individuaalkvoodid ei lahenda samuti probleemi, püügikoormus on 

võrreldes kasutatava ressursiga liiga suur. Liivika Näks täiendas, et küsimus ei ole ainult 

püügivahendites, vaid ka kalureid ja püügiloa omanikke on väga palju. Seega kõigile kala ei 

jagu. Isegi, kui püügivahendeid vähendada, siis minnakse ikka järvele, kuna sealses piirkonnas 

ei ole inimestel muud tööd võimalik leida.  

 

Rainer Vakra tundis huvi, et mis seis on nn olümpiapüügiga. Herki Tuus vastas, et 

rannapüügis toimub suuresti olümpiapüük, v.a Pärnu lahel, kus kastmõrrale on määratud 

kvoodid. Mere traalpüügile on kehtestatud individuaalkvoodid. Seejuures segapüügil  

individuaalkvoodid end ei õigusta, ainult 1-2 liigi püügi korral on see mõistlik.  

 

Otsustati: 

2.1 Võtta teadmiseks. (konsensus- Meelis Mälberg, Urve Palo, Rainer Vakra) 

 

 

3. Kollektiivne pöördumine tselluloositehase eriplaneeringu lõpetamiseks, vastuskirja 

heakskiitmine 

 

Rainer Vakra märkis, et koostatud on kollektiivsele pöördumisele vastuskirja projekt, millega 

komisjoni liikmed saavad tutvuda.  

 

Otsustati: 

3.1 Nõustuda vastuskirja projektiga. (konsensus- Meelis Mälberg, Urve Palo, Rainer Vakra) 

3.2 Lõpetada kollektiivse pöördumise menetlus. (konsensus- Meelis Mälberg, Urve Palo, 

Rainer Vakra) 
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4. Märgukiri 17 000 häält karusloomafarmide keelustamiseks, vastuskirja heakskiitmine 

 

Rainer Vakra märkis, et koostatud on vastuskirja projekt, millega komisjoni liikmed saavad 

tutvuda.  

 

Otsustati: 

4.1 Nõustuda vastuskirja projektiga. (konsensus- Meelis Mälberg, Urve Palo, Rainer Vakra) 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Rainer Vakra       Andra Ainsaar 

juhataja       protokollija 


